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Grøn energi, tak
Fanøs politikere er gode til at diskutere alt mellem 
himmel og jord i mange timer, men nogle gange 

virker det, som om de mangler konkrete idéer. Vi kan i 
dagens avis bringe et par rigtigt dårlige nyheder om, 
at det er hamrende dyrt af få vand og varme på Fanø. 
Især for enlige er det hårdt. Vi ville meget hellere bringe 
nyheder om, at politikerne nu foreslår noget konkret om, 
hvordan vi får billig og grøn energi på øen. Når Samsø 
kan, burde vi vel også. Det hjalp jo på færgepriserne, da 
byrådet endelig trak på samme hammel. 

For nylig fik lederskribenten en god snak med en 
kilde om noget spændende: Hvad med en eller to store 
vindmøller på østsiden af Fanø? Med Fanøs borgere 
som ejere. Den ene kunne producere strøm, den anden 
kunne producere fjernvarme. Bingo. I juleinterviewet 
talte vi med borgmester Frank Jensen om netop dette, 
men svaret var noget nølende. I en forskningsrapport, der 
udkom sidste år, var en af konklusionerne, at borgere er 
meget mere positive overfor projekter, de har ejerskab 
til. At der skal forskere til at finde ud af det, kan man jo 
trække på smilebåndet af. Lad os få en debat, lad os få 
idéer på bordet.

God påske til alle på øen!

K Æ R E
SO M M ER H U S E J ER

Danibo har udlejet sommerhuse på Fanø i over 40 år. 
Det eneste lokaltforankrede udlejningsbureau på Fanø.

At sætte sit sommerhus til udlejning er en tillids-
sag. Vi sætter en ære i at gøre en forskel for såvel 
vores husejere som vores gæster.  
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75 16 36 99

Kontakt os 
og få en snak  
omkring 
udlejning 
af dit 
sommerhus.

Vores alle sammens Werner skrald skal nu på 
pension.

Vi skal have ham sendt godt ud i sit otium med en 
lille afskedsfest.

Derfor inviteres venner, bekendte, nye og gamle 
kunder osv osv til en lille bid og lidt vådt til ganen
SKÆRTORSDAG DEN 28. MARTS 2024 KL .13.00-17.00
hos Nordby Renovation, Sønder Nytoft 13.

Vi håber i er mange der vil hjælpe os med at sige farvel og på gensyn til vores alle 
sammens Werner skrald.

Afskedsreception hos 
Nordby Renovation

De to talsmænd, John Nielsen (tv.) og Torben Korsgaard, synes, at Nationalparken glemmer selve havet. Foto: Finn Arne Hansen.

VADEHAVET – En ny 2025-
2030-plan for Nationalpark 
Vadehavet blev i januar 
sendt i offentlig høring. 
Der står kun fem linjer om 
det maritime fritidsliv i 
udkastet, og det er slet ikke 
nok, mener Vadehavets 
Bådeklubber, der har eksi-
steret i et halvt århundrede, 
har 2000 medlemmer og et 
bagland på 10.000 personer.

”Det virker helt forkert 
med kun fem linjer, når 
nu havet udgør langt det 
største areal i Nationalpar-
ken, nemlig 85 procent ved 
højvande,” siger Torben 
Korsgaard fra Foreningen 
Martha af Sønderho, den ene 
af de to talsmænd, vi har sat 
stævne ved Fanø Sejlklub. 

Han og John Nielsen, 
formand for Fanø Sejklub, 
vil på de maritime forenin-
gers vegne derfor sende et 
ændringsforslag, så havet 

og det maritime fritidsliv 
kommer til at fylde meget 
mere i planen.

Færre steder at sejle
”Det virker efterhånden til, 
at sejlerne og bådfolket får 
færre og færre steder, de 
må sejle. Og færre og færre 

steder med sejl,” tilføjer John 
Nielsen. 

Han ved godt, det i store 
træk styres af bekendtgø-
relser fra Christiansborg og 
kommunernes budgetter, 
men han føler ikke, Natio-
nalparken gør noget for at 
trække i den anden retning. 

John erindrer, da National-
parken skulle etableres:

”Den 23. november 1981 
var vi 30 mand til møde i 
Bramming og fik at vide, 
der ikke ville komme ind-
skrænkninger for lokalbe-
folkningen. Met løfte er ikke 
blevet holdt,” pointerer han.

”Vi vil have lov til at bruge 
Vadehavet og at passe på 
det,” tilføjer han.

”De blå stier, kalder vi det. 
Vadehavet er noget, vi sejler 
i. Vi ser ikke kun på det. Vi 
ønsker flere penge til vager 
og mere oprensning. Det 
burde på Finansloven, så det 
ikke hele tiden er afhængigt 
af de enkelte kommuners 
økonomi,” tilføjer Torben 
Korsgaard.

”Hver gang, der er bespa-
relser, så er der sejlrender, 
der lukkes,” bemærker John,

En ny bekendtgørelse er 
ved at blive lavet. Den vil 
Vadehavets Bådeklubber 
også holde nøje øje med.

Tekst: Finn Arne Hansen

To talsmænd, Torben Korsgaard fra Foreningen Martha og John Nielsen fra Fanø  
Sejlklub, er ikke tilfreds med udspil fra Nationalparken. Den er ikke maritim nok
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FÅ AVISEN TILSENDT
Bor du for langt væk?

Vadehavets skal sejles i,  
ikke kun ses på, mener de. 
Foto: Foreningen Martha.
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